
Protokół nr 14/20
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

w dniu 27 lutego 2020 roku.

Posiedzenie odbyło się w Sali sesyjnej w Siedzibie Starostwa Powiatowego
wWołowie, Plac Piastowski 2, w godz.13:00-14:50.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie:
1. Janusz Dziarski
2. Janusz Kawalec
3. Zbigniew Posacki
4. Józef Szumilas
5. Urszula Wojtyło
6. Anna Wróbel
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1do protokołu).

Ponadto w posiedzeniu iczestnlczyli:
p. Dorota Gajewska-Mosur - Powiatowy Urząd Pracy w Wołowi e (w zastępstwie dyrektora
PUP),
p. Marta Gładysz - Powiatowy Urząd Pracy,
p. Katarzyna Uran - Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych,
p. Henryka Przybyłowicz - dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie,
p. Halina Łosiewicz - dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w Wołowie,
p. Barbara 2eliźniak - dyrektor Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie,
p. Małgorzata Staniszewska - dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym,
p. Kamil Jeżyna - członek Zarządu Powiatu Wołowskiego.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia
3. Dyskusja nad ofertą edukacyjną szkół powiatowych na rok szkolny 2020/2021

w kontekście potrzeb lokalnego rynku pracy wraz z zaproszonymi gośćmi -
dyrektorami szkół ponadpodstawowych, dla których organem prowadzącym jest
Starostwo Powiatowe w Wołowie oraz Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy
wWołowie.

4. Sprawy różne.
5. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyjecie porządku posiedzenia.

Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków komisji jednogłośnie.

Ad. 3 Dyskusja nad ofertą edukacyjną szkół powiatowych na rok szkolny 2020/2021
w kontekście potrzeb lokalnego rynku pracy wraz z zaproszonymi gośćmi - dyrektorami
szkół ponadpodstawowych, dla których organem prowadzącym jest Starostwo
Powiatowe w Wołowie oraz dyrektorem Powiatowego Urzedu Pracy w Wołowie.

P. Dorota Gajewska-Mosur z Urzędu Pracy zabrała głos w sprawie Rynku Pracy w Powiecie
Wołowskim. Na koniec 2019 roku w Urzędzie zarejestrowało się 2062 osoby bezrobotne, duży
spadek w stosunku do lat poprzednich. Z tego 1046 osób to kobiety, 1900 osób to mieszkańcy
wsi. 486 osób ma prawo do zasiłku. Stopa bezrobocia kształtuje się na poziomie 10,5 proc.



(dane z września 2019 r.). 5,1 proc. w skali kraju. Zarejestrowanych osób do 25. roku życia
jest 216. Największą grupę tworzą osoby z wykształceniem zasadniczym zawodowym.
Na terenie powiatu najwięcej ofert od pracodawców (1902 oferty zgłoszone, w tym 252
subsydiowane) dotyczy zawodów: magazynier, nauczyciel, pomoc kuchenna, pracownik
gospodarczy, pracownik ogólnobudowlany, pakowacz ręczny, kasjer-sprzedawca, kucharz,
kierowca, kosmetyczka, barman, pielęgniarka. W 2019 r. PUP zarejestrował 8311 oświadczeń
o zamiarze zatrudnienia cudzoziemców, głównie z Ukrainy.
Najbardziej deficytowe zawody, w których brakuje ludzi do pracy, to m.in.: lakiernicy
samochodowi, fryzjerzy, kosmetyczki, kierowcy autobusów i samochodów ciężarowych,
murarze, tynkarze, nauczyciele czy pielęgniarki.
Z badań rynku wynika, że pracodawcy najczęściej poszukują specjalistów w takich
dziedzinach, jak handel i sprzedaż, produkcja, IT, finanse, księgowość, budownictwo, obsługa
klienta, opieka zdrowotna (fizjoterapeuci). Rynek pracy jest dynamiczny, w związku z tym
coraz rzadziej pracuje się w jednym zawodzie do emerytury, trzeba być elastycznym,
dostosować się do tendencji rynku pracy. Przy wyborze zawodu istotne są preferencje.

Radna p. Anna Wróbel poinformowała, że obecnym przedstawiona została publikacja
"Barometr zawodów 2020". Jest tam zaprezentowana metodologia badań.

P. H. Przybyłowicz odniosła się do danych z Powiatowego Urzędu Pracy, opisując kierunki
kształcenia w ZSZ w Wołowie w odniesieniu do potrzeb rynku pracy.
Uczniowie korzystają z dodatkowych kursów. Poszukują pracy, gdzie wynagrodzenie będzie
wyższe. Szkoła prowadzi kształcenie w zawodach potrzebnych na rynku.

P. M. Gładysz zwróciła uwagę, że dość duża liczba bezrobotnych w powiecie wynika z tego,
że wielu młodych ludzi nie chce pracować w swoim zawodzie, przy którego wyborze kierowali
się możliwościami w zakresie praktyk albo wyborami rówieśników.

P. Barbara Żeliźniak odparła, że trudno określić, jakie są potrzeby rynku w województwie
dolnośląskim.
Drugą sprawą jest zaspokojenie pracodawców, poprzez wykształcenie pracowników we
właściwych zawodach. Pracodawcy muszą szczegółowo określić, jakich kwalifikacji w obrębie
zawodu oczekują od pracownika. Podobnie jak w zawodzie nauczyciela, który zdobywa
dodatkowe kwalifikacje. Możliwości zdobycia takich kwalifikacji dają szkoły typu CKZ, ale żeby
otworzyć kursy, musi być konkretne zapotrzebowanie. Pracodawcy mogą tez partycypować
w kosztach kursów.

P. Urszula Wojtyło opuściła posiedzenie.

P. M. Staniszewska wskazała, że nie trzeba mieć konkretnego zawodu np. na piekarza, bo
z relacji pracodawców wynika, że liczą się przede wszystkim chęci do pracy, konkretnych
umiejętności można się nauczyć. Współpracując z pracodawcami szkoła ma informację, w
jakich zawodach uczniowie będą przyjmowani. Szkoła stara się współpracować
z pracodawcarn, ale posiłkuje się także strategią rozwoju. Łatwo jest również się
przekwalifikować. Więcej kwalifikacji na wielu płaszczyznach to większe możliwości na rynku
pracy.

P. H. Łosiewicz wskazała, że po raz pierwszy w LO utworzono klasę biologiczno-chemiczną,
na podstawie rozeznania na rynku pracy (p. dyrektor była doradcą zawodowym). Potem
uczniowie mogą wybrać studia np. w potrzebnych zawodach okołomedycznych. Planowany
jest nabór do klasy z rozszerzoną matematyką i fizyką, a także do klasy z rozszerzoną historią
i językiem polskim. Coraz mniejsze jest zainteresowanie klasą o profilu wojskowym (dawniej
mundurową),

P. H. Przybyłowicz opisała plany szkoły odnośnie naboru do technikum i szkoły branżowej I
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stopnia. Będą dwa oddziały technikum. W szkole branżowej planowane są trzy oddziały. Na
poziom kształcenia ma wpływ poziom inwestowania w nowoczesne pomoce dydaktyczne,
szkoła szuka możliwości uczestnictwa w projektach dofinansowujących pomoce.

P. B. Żeliźniak zabrała głos w związku ze szkołą CKZIU. Będą otworzone trzy klasy, które
będą kształcić w zawodach: technik pojazdów samochodowych, technik mechatronik, technik
logistyk, technik informatyk, technik ochrony środowiska. Szkoła rezygnuje z technika
ekonomisty. Będzie tworzony kierunek technik spedytor. Jest baza techniczna i nauczyciele.
Do liceum ogólnokształcącego dla dorosłych nie było chętnych.

P. M. Staniszewska poinformowała, że w ZSZ w Brzegu Dolnym jest prowadzona szkoła
branżowa we wszystkich zawodach, natomiast w technikum są otworzone trzy zawody -
technik informatyk, technik teleinformatyk i technik ekonomista. Baza jest zabezpieczona. Jeśli
chodzi o liceum ogólnokształcące, prowadzony jest oddział dwujęzyczny. Szkoła współpracuje
z Uniwersytetem Warszawskim, Wyższą Szkołą Handlową, PCC Rokita.

P. Katarzyna Uran zabrała głos w sprawie ostatniego naboru, dotyczył dwóch roczników
uczniów i dwóch różnych podstaw programowych. Było 645 absolwentów, zaś w tym roku 399
uczniów kończy szkołę podstawową.

P. H. Łosiewicz poprosiła, aby pomyśleć nad zwiększeniem godzin dla szkoły poza ramowe,
chodzi o zajęcia rozwijające. We wrocławskich liceach próg przyjęcia jest wyższy, a matury na
podobnym poziomie, mimo mniejszej liczby godzin pracy nauczycieli w wołowskim LO.

P. Przybyłowicz nie zgodziła się z przedmówczynią, powinny zostać doinwestowane kierunki
branżowe. LO przygotowuje do kształcenia na uniwersytetach.

P. A. Wróbel zapytała, jakie będzie stanowisko p. Starosty.

P. J. Dziarski odpowiedział, że w tej chwili nie zapadnie decyzja, Zarząd w przyszłym tygodniu
zajmie się planami odnośnie naboru, liczy na jednolite przedstawienie ofert szkół. Nie ma
jeszcze informacji, czy subwencja oświatowa zostanie podwyższona. Finansowanie
dodatkowych godzin dla LO musiałoby być z budżetu Powiatu.

P. K. Uran odpowiedziała, że w tym momencie Powiat dokłada 6 mln zł do oświaty, jeśli będzie
podniesiona subwencja, będzie to ok. 4 mln zł.

P. Starosta Janusz Dziarski zaznaczył, że jeszcze kilka lat temu subwencja oświatowa na
Powiat Wołowski wystarczała na wszystkie zadania.

P. K. Uran dopowiedziała, że gminy dokładają do subwencji oświatowej ok. 30 proc., Powiat
ok. 20 proc.

P. H. Przybyłowicz zwróciła uwagę, że przelicznik na szkoły zawodowe jest inny z powodu
większej liczby przedmiotów, a także większych kosztów materiałów związanych z
kształceniem praktycznym w poszczególnych zawodach.

P. Z . Posacki zabrał głos, analizując rynek pod kątem zapotrzebowania na zawody, trzeba
wziąć pod uwagę sąsiednie powiaty, w szczególności średzki, gdzie jest dużo zakładów. W
pewnym stopniu tamte szkoły nie dysponują odpowiednimi kierunkami, dlatego uczeń z innego
powiatu liczy się podwójnie. Trzeba tez uwzględnić transport między powiatami. Należy
również w miarę w możliwości wykorzystać projekt 7.2. na wyposażenie lub wyremontowanie
szkół.

P. K. Uran zabrała głos w sprawie projektu 7.2, w który warto wejść, umożliwi on wyposażenie
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sal i modernizację budynków.

P. H. Łosiewicz wskazała, że liceum przez kolejne lata nic nie dostanie.

P. J. Szumilas nadmienił, że rzeczywiście szkolnictwo branżowe jest lepiej finansowane. Poza
tym należy zadać pytanie, czy uczniowie są zainteresowani kierunkami, które szkoły
proponują. Chciałby uzyskać materiał na ten temat na Zarząd.

P. Katarzyna Uran, odpowiedziała, że trzeba zwrócić się do dyrektorów szkół podstawowych
o przeprowadzenie ankiet w tym temacie.

Ad. 4 Sprawy różne.

Wobec braku spraw różnych przystąpiono do kolejnego punktu.

Ad. 5 Zamkniecie posiedzenia.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady
zamknął posiedzenie.

Protokolant: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk Hwltt

Anna Wróbel

Przewodnicząca
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu

i Spraw Społecznych
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